
 

Protokoll fört vid Svenska Varpaförbundets    

styrelsesammanträde tisdagen den 25-26 november 2023  

Fysiskt sammanträde med digitalt deltagande. 

 

 
Närvarande: 

Lars Henriksen, ordförande   Ylva Mellin, vice ordförande       

Dan Törnlind, hästskovarpa   Lars Håkansson, kassör   

Mikael Nilsson, gotländska idrotterna   Margareta Sasse, ledamot  

Henrik Lavergren, suppleant   Per-Ola Nilsson, IT administration  

Bernt Augustsson, lekmannarevisor  Jan Larsson, varpakonsulent 

 

Närvarande digitalt: 

Lina Falk, sekreterare   Elin Sjöman, suppleant 

  

Ej närvarande:        

Barbro Wettersten, valberedningen  Maria Mattsson, valberedningen 

 

§ 1. Sammanträdets öppnande. 

Ni alla hälsas varmt och hjärtligt välkomna till vårt traditionella styrelsesammanträde/höstkonferens, denna gång i 

Nynäshamn. Jag hoppas på härliga diskussioner och ett stort engagemang med högt till tak och att vi fattar bra och 

genomtänka beslut för varpaidrottens bästa! Välkomna! 

 

Extra varmt och hjärtligt välkommen till vår varpakonsulent Jan Larsson, och tack för allt förarbete du genomfört! 

Hoppas allt ska fungera efter dina önskemål! 

 

Extra varmt och hjärtligt välkommen säger jag också till vår lekmannarevisor Bernt Augustsson som även är 

sammankallande i arbetsgruppen, Metallvarpa-stenvarpa-gummivarpa, och dessutom ledamot i vår valberedning.  

 

Extra varmt och hjärtligt välkommen gäller också vår IT administration i form av, Per-Ola Nilsson. 

 

Frånvarande: Barbro Wettersten och Maria Mattson, valberedningen. 

 

Med oss via teams är vår förbundssekreterare Lina Falk samt vice sekreterare och suppleant Elin Sjöman.  

 

Ordförande förklarade därmed styrelsesammanträdet som öppnat. 

 

§ 2. Fastställande av dagordning. 

Kallelse med dagordning har inför dagens styrelsesammanträde skickats till samtliga. 

 

Styrelsen beslutade att godkänna dagordningen som föreligger med förändring om att verksamhetsberättelsen 

föredras efter diskussioner under paragraf 7L.   

§ 3. Val av justerare att jämte ordförande justera mötets protokoll. 

Styrelsen beslutade att välja Mikael Nilsson och Margareta Sasse som protokolljusterare. 



§ 4.  Föregående mötesprotokoll. 

Gäller protokoll från 12 september 2023.  

 

Styrelsen beslutade att godkänna föregående mötesprotokoll med följande justeringar: 

Paragraf 7k: Per-Ola Olsson ska vara Per-Ola Nilsson. 

§ 5. Valberedning (Barbro Wettersten) 

Förfrågan har skickats ut till samtliga i styrelsen som står inför omval. En del svar har inkommit.  

En person har återkopplat om att ej ställa upp för omval. Arbete pågår med förslag på nya namn för denna post.  

 

§ 6. VU:s rapporter 

Verksamhetsberättelsen 2023 

En första upplaga av verksamhetsberättelsen gicks igenom av styrelsen och småjusteringar gjordes. 

 

Styrelsen beslutade att det under arbetsgruppers sammansättning enbart skrivs ut de utav styrelsen utvalda 

representanter.  

 

Styrelsen beslutade att licensstatistiken ska utgå ifrån de tre olika kategorierna; stenvarpa, metallvarpa och 

hästskovarpa.  

 

Styrelsen beslutade att ansvarig för ungdomsgruppen är Lars Henriksen.  

 

Styrelsen beslutade om att följande bör stå med under ungdomsgruppen i verksamhetsberättelsen: 

Ett utskick har skickats ut till samtliga varpaföreningar angående att inkomma med förslag till representant för 

ungdomsgruppen. Inga förslag har ännu inkommit till kansliet.  

 

Styrelsen beslutade att kompletterande material till verksamhetsberättelsen ska vara inskickat till kansliet innan jul. 

 

§ 7. Rapporter arbetsgrupper. 

a) Sekreta utskottet (Jan Larsson) 

Flera utmärkelser för STOR GRABB har delats ut under verksamhetsåret 2023. 

 

Styrelsen uppmanar föreningar till att komma in med ansökningar för utmärkelser. 

 

b) Hästskovarpa (Dan Törnlind)  

Fokus har legat på rekrytering av nya kastare under verksamhetsåret. Flera nya kastare har tillkommit.   

 

Svenska Hästskovarpaförbundet har arbetat fram ett nytt förslag på tävlingsregler för hästskovarpa. 

 

Styrelsen beslutade att förslag till nya tävlingsregler för hästskovarpa skickas ut till samtliga i styrelsen som 

får läsa igenom och återkomma med eventuella synpunkter till Dan Törnlind innan jul.  

 

c) Gotländska idrotterna (Mikael Nilsson, Elin Sjöman) 

Rekrytering  

Utbildningsmaterial viktigt för att kunna informera nya utövare.  

Färdigt informationsmaterial finns att tillgå på kansliet med bl.a. instruktionshäften på olika språk. 

 

Styrelsen beslutade att framöver boka in ett teamsmöte för diskussion kring rekryteringsproblematiken. 

Styrelsen beslutade även att Elin Sjöman får i uppdrag att titta djupare på ämnet och eventuellt komma med 



konkreta förslag vid teams-mötet.  

 

d) Domaransvarig (Henrik Lavergren) 

Mötet diskuterade att det är allt svårare att få tag i finaldomare.  

 

Förslag på regeländring sidan 10 i tävlingsreglerna: 

20. Svenska Varpaförbundet ska tillhandahålla domare, dessa ska ha genomgått av SVF godkänd utbildning. 

SM arrangör kan i undantagsfall ge dispens för godkänd utbildning, förutom för huvuddomare. Vid finaler 

bör det alltid eftersträvas att kastarna själva dömer undantaget för ungdomsklasserna där aktiv domare skall 

medverka. Det skall alltid finnas en utsedd domare tillhands för att kunna döma tvistiga under tävlingen 

samt ha ansvar för att tävlande håller tider.  

 

Styrelsen beslutade enligt förslaget. 

 

Styrelsen beslutade att Henrik Lavergren tillsammans med Jan Larsson får i uppdrag att sammanfatta en 

skrivelse som publiceras i nästkommande nummer av Nabben.  

 

e) Antidoping (Jan Larsson) 

Inget nytt. 

 

f) Jämställdhet/utbildning (Ylva Mellin) 

Inget nytt.  

 

g) Sponsring (Jan Larsson, Lars Henriksen) 

Inget nytt. 

 

h) Ungdomsgruppen (Lars Henriksen) 

Arbetet med att försöka hitta en representant till ungdomsgruppen fortskrider.  

 

i) IT-administration (Per-Ola Nilsson) 

Learnify 

En ny lärplattform som RF-SISU har informerat om. Arbetsgruppen anser att grundpriset samt den årliga 

avgiften för plattformen är för dyr för Svenska Varpaförbundet för tillfället. 

 

RF-SISU utbildning i IdrottOnline 

RF-SISU Gotland kommer fortsättningsvis inte att anordna några utbildningar i IdrottOnline om det inte finns 

intresse från föreningarna själva. 

  

Styrelsen beslutade att skapa en projektgrupp som får i uppdrag att ta fram ett förslag på hur utbildning i 

IdrottOnline och eventuellt ytterligare aktuella utbildningar kan se ut framöver. Förslaget ska presenteras för 

styrelsen för beslut i frågan vid nästkommande styrelsesammanträde i mars 2024.  

 

Styrelsen beslutade att projektgruppen ska kallas ”Föreningsstöd i form av utbildning” och bestå av: Per-Ola 

Nilsson (sammankallande), Ylva Mellin, Elin Sjöman och Jan Larsson.  

 

j) Redaktionskommitté (Jan Larsson, Lars Henriksen) 

Inget nytt. 

 



k) Strategi och visioner 2020-2025 (styrelsen) 

Inget nytt.  

 

l) Metallvarpa-Stenvarpa-Gummivarpa (Bernt Augustsson) 

Gällande ”effektivare tävlingsorganisation för att förkorta SM tävlingar”. 

Diskussion i styrelsen angående de långa tävlingsdagar som kan uppstå vid SM tävlingar.  

 

Styrelsen beslutade att en domare bör utses vid SM-tävlingar som ska ansvara för effektivisering av 

tävlingsdagen. Denne domare kan vara aktiv ute på kastplan för att hålla koll på tidsperspektivet och göra 

sekretariatet mer närvarande vid SM-tävlingarna.  

 

Styrelsen beslutade att Henrik Lavergren och Lars Henriksen får i uppdrag att sammanfatta en skrivelse 

gällande detta. Beslutad regeländring se under §7d ovan.  

 

Förslag rörande ”ändrade tävlingsregler för kortare tävlingar”: 

Tävlingsgruppen lämnade förslag till styrelsen gällande ändrade tävlingsregler. Regeländringarna gällde 

tydligare och tidsstyrande regler för inledande omgångar vid utslagningsmetod/steglottning (8 eller fler 

kastare/lag) och delvis olika regler vid inledande omgångar beroende på antalet anmälda kastare/lag. Bl.a. 

tydliggjordes i reglerna att det alltid skall kastas kvartsfinaler vilket indirekt innebär att det inte blir några 

frilotter till semifinal.  

 

Styrelsen beslutade enligt förslaget. 

 

Utredning gällande tillverkning av stenvarpor  

Tävlingsgruppen fick vid höstmötet 2022 i uppdrag att under 2023 fortsätta att utreda en eventuell översyn 

av reglerna för tillverkning av stenvarpor. I detta tog sedan Stångaspelen på sig som ett försök på sin tävling 

2023 att genomföra den ”utan” tag på varporna. 

 

Tävlingsgruppen har efter noga överväganden kommit fram till att det inte är meningsfullt för SVF att i närtid 

lägga tid på tävlingsregler för stenvarpan då den idag är helt igenom en gotländsk angelägenhet (utövare och 

tävlingar på Gotland) och att stenvarpan inte har utvecklats till den sport där man tävlar om SM/DM och 

således har behov av sådana regler. Det är mycket vanligt att man bildar lag inför tävling över 

klubbgränserna, många saknar licens och det är in princip omöjligt att med dagens tillgång till elverktyg 

kunna kontrollera att varporna följer reglerna för tillverkning. När det inte är SM- eller DM-tävlingar kan 

dessutom varje arrangör själv bestämma vilka regler som skall gälla.  

 

På tävlingsgruppens förslag beslutade därför styrelsen att lägga ner utredningen. Framtiden får utvisa om 

det uppkommer skäl för förnyad översyn.  

 

m) Pressansvarig (Lars Henriksen) 

Inget nytt.  

 

n) Parasport (Elin Sjöman) 

Inget nytt.  

 

o) Utveckla ungdomsverksamheten i Göteborg (Margareta Sasse) 

Inget nytt.  

 



§ 8. Förslag till förbättringar/ändringar inför 2024-2025 

Svenska Varpaförbundets hemsida 

Mer nyheter bör publiceras på hemsidan. Alla är gemensamt ansvariga för att inkomma till kansliet med förslag på 

nyheter som kan publiceras.  

 

§ 9. SM 2024 och framåt. Gemensam SM-plats (stangmalmen). Tävlingsansökningar 2024. 

Tävlingsprogram 2024 

Styrelsen beslutade att även mailadresser ska framgå på tävlingsprogrammet. Mailadresser till ansvariga 

kontaktpersoner ska skrivas ut under tävlingsprogrammet.  

 

Vinga IF föreslår att ändra datum för Svanesunds-Mästerskapen från 25/5 till den 4/5 då tävlingen krockar med 

annan tävling och önskemål har inkommit med att tävlingen tidigareläggs.  

Styrelsen beslutade enligt förslaget.  

 

Styrelsen beslutade att godkänna ett första utkast till tävlingsprogram 2024 med ovan nämnda justering.  

 

SM 2024 och framåt 

En utvärdering i form av utskick har skickats ut till deltagande föreningar för SM under 2023 för att höra hur 

samarrangemanget med SVF har upplevts. En del positiv respons har inkommit.  

 

Gemensam SM-plats 

Lars Henriksen har haft diskussioner med ansvarig kontaktperson för stangmalmen gällande att använda platsen som 

en gemensam SM-plats där SVF i samarrangemang med en eller flera föreningar kan arrangera SM-tävlingar. 

 

Styrelsen gav Lars Henriksen mandat med att gå vidare med förhandlingarna med ansvarig person för stangmalmen 

kring att under verksamhetsåret 2024 använda stangmalmen som en gemensam SM-plats.  

 

§ 10. Motioner/regeländringsförslag 

Två motioner gällande regeländringar av kastavstånd för damer har inkommit till SVF. Båda regeländringsförslagen 

har varit på remiss hos tävlingsgruppen inför höstmötet. 

 

Motion gällande regeländring Solveig Paulsson, Marie Stenberg 

Motion inkommit angående ett kastavstånd för damer på 15 meter med rätt att gå ner till 13 meter.  

 

Styrelsen beslutade att avstyrka förslaget då det skulle innebära att den som önskar skulle stå två meter framför 

stipulerat avstånd på 15 meter, vilket inte är tillåtet vid Svenskt mästerskap.  

 

Motion gällande kastavstånd för damer, Gotlands Varpaförbund 

Motion inkommit från GVF angående förslag på ändrat kastavstånd för damer från nuvarande 15 meter till 14 meter 

gällande både seniorer samt juniorer. 

 

Styrelsen beslutade att avstyrka förslaget då motionen anses sakna kompletterande underlag från utövande damer. 

Då detta är ett nytt föreslaget kastavstånd som inte tidigare varit med i utredningssammanhang bör detta förankras 

mer bland kastande damer innan beslut i frågan kan tas.  

 

Att med ovan nämnda motioner som grund föreslå ett ändrat avstånd vore att gå ifrån de principer och den 

förankringsprocess som har använts i alla tidigare utredningar om regeländringar gällande avstånd och klasser under 

de senaste åren.  



 

Styrelsen beslutade att frågan behöver utredas vidare innan beslut kan tas. 

 

 

 

 

§ 11. Ekonomi (Lars Håkansson) +65 projektstöd, återstartsstöd. 

En aktuell resultat- och balansräkning är inskickat till samtliga inför styrelsesammanträdet.  

 

Återstartsstöd 

Föreningar kan fortfarande inkomma med ansökningar om återstartsstöd.  

 

Seniorbidrag +65 

106 200 utbetalt till föreningar som har medlemmar som är +65 under 2023. 

 

Licensavgift 2024 

Styrelsen beslutade om fri licensavgift för samtliga kastare även år 2024 och att SVF står för den kostnaden. 

 

Domararvode   

Styrelsen beslutade att domararvodet tas upp för diskussion vid nästkommande styrelsesammanträde i mars 2024.  

 

§ 12. Förbundsutvecklingsplan. 
Styrelsen beslutade att samtliga går igenom förbundsutvecklingsplanen och att diskussion förs kring planen vid nästa 
VU-sammanträde för eventuellt projekt för 65+. 
 
§ 13. Förbundsmöte 2024. Förslag 23 mars i Stockholm. Kick-off möte den 24 mars Stockholm.  

Förslag: Digitalt styrelsemöte den 20 mars kvällstid 

               Förbundsmöte lördagen den 23 mars kl 13.30 i Stockholm 

               Kick-off möte söndagen den 24 mars 2024 

 

Styrelsen beslutade enligt förslaget och att Jan Larsson får sköta det kompletta arrangemanget.  

 

Styrelsen beslutade att reseersättning utgår för deltagande på förbundsmötet. Möjlighet till digitalt deltagande 

kommer finnas.  

                

§ 14. Ekonomiskt avtal RF-SISU Gotland 

En träff med RF-SISU kommer att hållas den 4 december angående det ekonomiska avtalet mellan RF-SISU Gotland 

och SVF. 

 

Firmatecknare  

Mötet föreslog en ny skrivelse angående firmatecknare i förbundet.  

 

Firmatecknare i Svenska varpaförbundet (org.nr 802003-6748) enligt följande: 

 

Ordförande: Lars Henriksen, 19500303-5739 

Kassör: Lars Håkansson, 19501227-4659 

Bokförare: Yvonne Lindwall, 19590408-3200 

 

Firmatecknare tecknar förbundet var och en för sig. 



 

Styrelsen beslutade enligt förslaget och förklarade denna paragraf som omedelbart justerad.  

 

 

§ 15. Stadgeändring, valberedning  

Styrelsen beslutade att vid förbundsmötet i mars 2024 förslå en stadgeändring kring valberedningens 

könssammansättning om minst 30% damer. Jan Larsson får i uppdrag att sammanfatta ett förslag på skrivelse inför 

förbundsmötet. 

§ 16. RF, fullvärdig medlem i RF samt genomlysning 

Styrelsen gjorde en genomgång kring samtliga delmål för att vara fullvärdiga medlemmar i RF. 

 

Delmål 1: >50 föreningar 

Finns vissa förutsättning för att vi ska nå upp till detta. 

Delmål 2: > 15 föreningar med LOK-stöd 

Mer arbete krävs för att vi ska kunna nå upp till detta delmål.  

Delmål 3: Fler ungdomar och ledare. 

RF har gjort en genomlysning av 47 föreningar inom Svenska Varpaförbundet. Samtliga är nu godkända.  

 

§ 17 Föreningsträffar 

Föreningsträffar kommer att genomföras med samtliga 47 föreningar. 15 föreningsträffar har hittills genomförts. 

Utöver dessa 15 föreningar har ytterligare 3 föreningar inkommit med skriftlig återkoppling.  

 

Vid föreningsträffarna diskuteras bl.a. aktuella nyheter, föreningarnas aktiviteter, LOK-stöds ansökningar och 

IdrottOnline.  

 

Styrelsen är positiv till arbetet och arbetet kommer att fortskrida både innan och efter årsskiftet. 

 

Styrelsen beslutade att en extra ersättning ska utgå på 100kr för varje genomförd föreningsträff och det merarbete 

som läggs ner. Ersättningen är per person och gäller Lars Henriksen samt Mikael Nilsson. 

§ 18 Omkostnadsersättning 

Beslut vid årets förbundsmöte: 

Ordförande   42 000 kr 

Kassör  27 000 kr  

Sekreterare   18 000 kr  

Ej auktoriserad revisor 5 000 kr  

 

Projektansvariga upp till 9000 kr utifrån bedömd arbetsinsats 

 

Styrelsen beslutade att tolka förbundsårsmötets beslut som att projektansvariga inte nödvändigtvis behöver sitta i 

styrelsen.  

Styrelsen beslutade om följande omkostnadsersättning för projektansvariga: 

  

Hästskovarpa (Dan Törnlind)  9 000 kr 

Gotländska Idrotterna (Mikael Nilsson) 9 000 kr 

Domaransvarig (Henrik Lavergren) 5 000 kr 

Jämställdhet och Utbildning (Ylva Mellin) 0 kr 

Ungdomsgruppen (vakant)  0 kr 



IT administration (Per-Ola Nilsson) 9 000 kr  

Redaktionskommitté   0 kr  

Metallvarpa-Stenvarpa-Gummivarpa 9 000 kr 

(Bernt Augustsson)    

Pressansvarig    0 kr 

Parasport (Elin Sjöman)  6 000 kr    

Utveckla ungdomsverksamhet i Göteborg 8 000 kr  

(Margareta Sasse) 

Barn – och ungdom (Mikael Nilsson) 4 000 kr  

§ 19 Övriga frågor 

Inga övriga frågor att diskutera. 

 

§ 20. Sammanträdets avslutning 

Ordförande tackade samtliga och avslutade därefter kvällens sammanträde.  

 

23-11-26 

 

____________________   _____________________ 

Ordförande, Lars Henriksen   Sekreterare, Lina Falk 

 

 

 

 

____________________   _____________________ 

Protokolljusterare, Mikael Nilsson  Protokolljusterare, Margareta Sasse 


